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PROTOKÓŁ Nr LVI/2023 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 11 sierpnia 2023 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w Sali nr 19 Urzędu Miasta Wąbrzeźno przy 

ulicy Wolności 18 i trwała od godz. 9.00 do godz. 9.30. 

 

Ad 1 

 

     Otwarcia LVI sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą transmitowane                    

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, gości (załącznik nr 2) –  prezesów spółek 

miejskich, dyrektorów miejskich placówek oświatowych, dyrektora MOPS, dyrektora WDK, 

dyrektora WCPTiIS, pracowników Urzędu Miasta, panią Mariolę Frankowską Skarbnika 

Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, także mieszkańców, oglądających obrady za 

pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

   Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że obecnie w obradach uczestniczy 14 radnych.  

  W posiedzeniu nie uczestniczył radny pan Maciej Murawski, którego nieobecność została 

usprawiedliwiona. 
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    Ad 3 

    Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Miejskiego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystania z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych od dnia 1 września 2023 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz 

Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie 

przy ul. Tysiąclecia 8A (KRS Nr 0000122859). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotów 

kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miasta Wąbrzeźno. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydatach na ławników. 

10. Wolne głosy. 

11.  Zamknięcie LVI sesji Rady Miasta. 

 

    Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany porządku obrad LVI sesji Rady Miasta  

Wąbrzeźno. 

 

Ad 4 

 

    Przewodnicząca Rady Miasta Wąbrzeźno  poinformowała, że wszystkie złożone na LVI 

sesję Rady Miasta Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione i omówione podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się w dniu  9 sierpnia 

br. o godzinie 10.00. 

    Pani Aleksandra Basikowska przekazała, że na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji 

Rady Miasta w dniu 9 sierpnia br., Pani Anna Wróblewska Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie omówiła i przedstawiła założenia i cele projektu uchwały  
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w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Miejskiego Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej. Oznajmiła, że jeżeli w dniu 

dzisiejszym Radni nie mają żadnych pytań, to należy powyższy projekt poddać pod głosowanie. 

Uchwała Nr LVI/347/23 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Miejskiego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej została 

podjęta przy 14 głosach „za”– załącznik nr 3. 

Ad 5 

Pan Tomasz Zygnarowski (Burmistrz Wąbrzeźna) przekazał, że  przedszkole publiczne oraz 

oddziały przedszkolne w publicznych szkołach podstawowych prowadzone przez Gminę 

Miasto Wąbrzeźno zapewniają bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w wymiarze 

5 godzin dziennie, przez 5 dni w tygodniu, od poniedziałku do piątku. Oznajmił, że ustala się 

opłatę, wnoszoną przez rodziców i opiekunów prawnych uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego, w roku kalendarzowym w którym kończą 6 lat, 

w czasie przekraczającym powyższy wymiar godzin, w wysokości 1,30 zł za każdą 

rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu publicznym lub oddziale 

przedszkolnym w publicznych szkołach podstawowych. Dodał, że waloryzacji dokonuje się 

od 1 września roku kalendarzowego, w którym Minister Edukacji i Nauki ogłosił wysokość 

wskaźnika waloryzacji. Dnia 1 marca 2023 r. w Monitorze Polski pod poz. 243 zostało 

opublikowane Obwieszczenie Ministra Edukacji i Nauki z dnia 23 lutego 2023 r. w sprawie 

wysokości wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego oraz maksymalnej wysokości kwoty tej opłaty, po waloryzacji. 

Od dnia 1 września 2023 r. maksymalna wysokość kwoty opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym 5 godzin dziennie, po waloryzacji 

wynosi 1,30 zł.  

Uchwała Nr LVI/348/23 w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystania z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych została podjęta przy 14 głosach „za”– załącznik nr 4. 

Ad 6 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że podjęcie uchwały w sprawie planu sieci 

publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno, wynika z zamiaru jej 



4 

 

aktualizacji w wyniku podjęcia odrębnych uchwał w sprawie nadania nazw nowych ulic na 

terenie Wąbrzeźna. Utworzone na podstawie Uchwały Nr LV/344/23 Rady Miasta 

Wąbrzeźno  w sprawie nadania nazw ulicom (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2023 r. poz. 4066) 

nowe ulice: Makowa, Rumiankowa, Chabrowa oraz Słonecznikowa znajdują się terytorialnie 

w obwodzie Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II w Wąbrzeźnie i do niej zostały 

przypisane.  

Uchwała Nr LVI/349/23 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych od dnia 1 września 2023 r. została podjęta przy 14 głosach „za”– 

załącznik nr 5. 

Ad 7 

    Przewodnicząca Rady Miasta oznajmiła, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na rzecz Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Wodociągów 

i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie przy ul. Tysiąclecia 8A omówił i przedstawił podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady Miasta Pan Marek Kondraciewicz Prezes 

MZECWiK w dniu 9 sierpnia 2023 roku. Przekazała, że jeżeli w dniu dzisiejszym Radni nie mają 

żadnych pytań, to można powyższy projekt poddać pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr LVI/350/23 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

rzecz Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w 

Wąbrzeźnie przy ul. Tysiąclecia 8A została podjęta przy 14 głosach „za”– załącznik nr 6. 

 

Ad 8 

   Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia 

wszystkich Komisji Rady Miasta zaopiniowany został projekt w sprawie ustalenia wysokości i 

zasad przyznawania diet oraz zwrotów kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miasta 

Wąbrzeźno wraz ze zmianą zaproponowaną przez Panią Monikę Kochowicz Radcę Prawną Urzędu 

Miasta. Zmiana dotyczyła treści „§4 ust. 3 w brzmieniu: „§4 ust. 3. Dieta radnego ulega 

proporcjonalnemu obniżeniu za czas niewykonywania mandatu radnego lub funkcji radnego”. 

   Następnie Pani Aleksandra Basikowska przekazała, że należy powyższy zapis bardziej 

doprecyzować i nadać nowe brzmienie.  

   Pani Aleksandra Basikowska złożyła wniosek dotyczący poprawki do uchwały Nr 

LVI/351/23  w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotów kosztów 

podróży służbowych dla radnych Rady Miasta Wąbrzeźno i uregulowania treści §4 ust. 3. 

Zaproponowała następujące brzmienie §4 ust. 3: „§4 ust. 3. Dieta radnego ulega 
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proporcjonalnemu obniżeniu za czas niewykonywania mandatu radnego lub funkcji, którą 

radny sprawuje w Radzie Miasta Wąbrzeźno”. 

Poprawka do uchwały Nr LVI/351/23  w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania 

diet oraz zwrotów kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miasta Wąbrzeźno została 

podjęta przy 11 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymuję się od głosowania”. 

 

Uchwała Nr LVI/351/23 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 11 sierpnia 2023 r w sprawie 

ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotów kosztów podróży 

służbowych dla radnych Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta przy 9 głosach „za”, 4 

głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się” – załącznik nr 7. 

 

Ad 9 

Przewodnicząca Rady Miasta przekazała, że projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od 

Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników został omówiony  

i przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady Miasta w dniu 9 sierpnia 

2023 roku. Przekazała, że jeżeli w dniu dzisiejszym Radni nie mają żadnych pytań, to należy 

powyższy projekt poddać pod głosowanie. 

Uchwała Nr LVI/351/23 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 11 sierpnia 2023 r w sprawie 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników 

została podjęta przy 14 głosach „za” – załącznik nr 8. 

 

Ad 10 

    Pan Marcin Lewicki Radny Rady Miasta oznajmił, że otrzymał od mieszkanki 

ul. Mickiewicza zgłoszenie dotyczące garaży zlokalizowanych po prawej stronie od wjazdu 

od ulicy 1 Maja do restauracjo OAZA. Przekazał, że droga dojazdowa do restauracji OAZA 

była przed dwoma laty przebudowana. Zaznaczył, że powyższa droga posiada tylko jedną 

kratkę ściekową kanalizacji deszczowej. Ponadto nawierzchnia drogi ułożona została powyżej 

poziomu nawierzchni usytuowanych garaży i po opadach deszczu woda spływa w kierunku 

garaży, powodując ich zalewanie. Zapytał, czy istnieje możliwość zainstalowania 

dodatkowych kratek ściekowych kanalizacji deszczowej w celu odebrania wody po opadach 

deszczu.  

Następnie Pan Marcin Lewicki zapytał, czy istnieje możliwość zamontowania lustra 

drogowego na wysokości wjazdu do powyższych garaży. Dodał, że obecnie kierujący 
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pojazdami, którzy wyjeżdżają z swoich garaży, mają duży kłopot z zauważeniem 

samochodów wjeżdżających lub wyjeżdżających do restauracji OAZA. 

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że droga dojazdowa do restauracji OAZA została 

przebudowana przed kilkoma laty. Przekazał, że powyższa droga rzeczywiście nie posiada 

wybudowanej kanalizacji deszczowej. Wyjaśnił, że zostały na powyższym terenie podjęte 

działania polegające na niwelacji gruntu. Dodał, że większość właścicieli garaży 

zlokalizowanych w obrębie drogi dojazdowej do restauracji OAZA nie zgłaszała żadnych 

uwag to zakresu wykonanych wcześniej prac. Następnie Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, 

że osoba zgłaszająca powyższy problem nie przyjmuje do wiadomości faktu, że również woda 

spływająca z dachu jej garażu powoduje zalewanie powyższego terenu. Zaznaczył, że 

pozostali właściciele garaży nie mają roszczeń i oczekiwań.  

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że według jego oceny przydałaby się dodatkowa 

kratka ściekowa wraz z odwodnieniem kanalizacji deszczowej. Powyższa inwestycja 

generowałaby koszt na poziomie około 30 tys. zł. Należy rozważyć zgłoszenie powyższego 

zadania do kolejnego projektu budżetu miasta.  

    Pan Tomasz Zygnarowski, odnosząc się kwestii montażu lustra drogowego przy wjeździe 

do zlokalizowanych garaży przy drodze dojazdowej do restauracjo OAZA, oznajmił, że 

poprosi o weryfikację pracowników Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz 

Straży Miejskiej. 

    Pani Marzanna Wiśniewska Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej przekazała, że co do zasady wszyscy właściciele nieruchomości, którzy mają 

problem z wjazdami i wyjazdami we własnym zakresie dokonują zakupu lustra drogowego. 

Dodała, że pracownicy Wydziały Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w powyższych 

przypadkach udzielają właścicielom nieruchomości pomocy w kwestiach organizacji ruchu 

oraz montażu lustra drogowego. Ponadto w każdym przypadku dotyczącym terenów 

prywatnych należy sprawdzić, czy montaż lustra drogowego będzie w ogóle możliwy.  

   Pan Aleksander Czarnecki Radny Rady Miasta zapytał Burmistrza Wąbrzeźna, na jakim 

etapie znajduje się obecnie przygotowanie inwestycji w ramach Rządowego Programu Polski 

Ład dotyczącej modernizacji Wąbrzeskiego Domu Kultury. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że inwestycja dotycząca modernizacji 

Wąbrzeskiego Domu Kultury w dalszym ciągu znajduje się na etapie wypracowanie 

rozwiązań technicznych, które mają pozwolić na dokonanie oszczędności przetargowych. 

Oznajmił, że prawdopodobnie w sierpniu br. lub w połowie wrześnie br. nastąpi ogłoszenie 

przetargu w przedmiocie modernizacji WDK.  
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  Pani Eleonora Orczykowska Radna Rady Miasta zapytała Burmistrza Wąbrzeźna, czy podjął 

już jakąś decyzję dotyczącą plagi szczurów i powstałego „zapadliska” w obrębie boku nr 1 

przy ul. Niedziałkowskiego. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że na dzień dzisiejszy nie zostały podjęte żadne decyzje 

w powyższej kwestii. 

  Pani Eleonora Orczykowska zapytała Burmistrza Wąbrzeźna, jakie jeszcze zadania zapisane 

zostały do realizacji w ranach projektu rewitalizacji obszaru osiedla Sienkiewicza. 

  Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w ramach rewitalizacji obszaru osiedla 

Sienkiewicza zakładano wyremontować wszystkie chodniki oraz ciągi piesze. Ponadto 

wykonywane zostają tzw. prace dodatkowe jak ułożenie kostki przy tzw. trzepakach lub 

dodatkowe wyjścia z parkingu. Dodał, że prowadzone są również rozmowy z Zarządem 

Spółdzielni Mieszkaniowej dotyczące zakresu prac w obrębie bloku należącego do 

spółdzielni.  

 

Ad 11 

    Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Aleksandra Basikowska 

zamknęła LVI sesję w VIII kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 11 sierpnia 2023 roku. 

Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 

 

 

                                                                                         Przewodnicząca Rady 

 

                                                                  Aleksandra Basikowska                                                                                             

 


